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استان4

خبر

یر صفر کاهش دما به 6 درجه ز

هگمتانــــه، گروه خبر همــــدان: کارشــــناس اداره کل 
هواشناسی استان همدان گفت: دمای هوا در برخی 
از نقاط این اســــتان بــــه 6 درجه ســــانتیگراد زیر صفر 

می رسد.
به گزارش هگمتانه، محمد حسن باقری شکیب روز 
یکشنبه افزود: بر اساس بررسی داده ها و نقشه های 
پیش یابی هواشناســــی، آسمان بیشتر نقاط استان 
همدان تا روز پنجشنبه صاف تا قسمتی ابری همراه 

با وزش باد شدید و افزایش ابر پیش بینی می شود.
باقری شــــکیب با بیان اینکه از بعداز ظهر پنجشنبه 
تا جمعه ســــامانه بارشی اســــتان را فرا می گیرد اظهار 
کرد: این سامانه بسیار ضعیف و با بارش باران همراه 

است.
وی اضافه کــــرد: نهاوند با 14 درجه ســــانتیگراد بالای 
صفر و قهاوند با پنج درجه ســــانتیگراد بالای صفر به 
ترتیب گرمترین و خنکترین نقاط اســــتان همدان در 

24 ساعت گذشته بودند.

یبایی  پلمب 3 مرکز غیرمجاز ز
در همدان

هگمتانه، گروه خبــــر همدان: مدیر نظــــارت و اعتبار 
بخشــــی معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی ابن 
ســــینا گفت: با هماهنگی نمایندگان ســــازمان نظام 
پزشکی و صنف آرایشــــگران بانوان همدان سه مرکز 
غیرمجاز پوست و مو، بوتاکس و زیبایی در این شهر 

همدان پلمب شد.
به گزارش هگمتانه، حســــن بهرامی روز چهارشــــنبه 
افزود: این سه مرکز اقدام به انجام فعالیت هایی نظیر 
، بوتاکس، زیبایی و پوســــت و مو بدون دریافت  لیزر

مجوزهای لازم و پروانه فعالیت می کردند.
وی تصریح کرد: با توجه به حساس بودن کار درمان و 
به مخاطره انداختن سلامت شهروندان با هماهنگی 
و حضور نمایندگان ســــازمان نظام پزشــــکی و صنف 
آرایشگران بانوان این مراکز پلمب و گزارش های لازم 
به منظور پیگیری تخلفات به مراجع قضایی ارســــال 

شد.
به نقل از ایرنا، مدیر نظارت و اعتبار بخشــــی معاونت 
درمان دانشگاه علوم پزشکی ابن سینا از شهروندان 
خواست در صورت مشاهده هرگونه تخلف در حوزه 
درمان مراتب را برای رسیدگی و برخورد با متخلفان از 

طریق تماس با شماره 31312007 اطلاع رسانی کنند.

: معاون عمرانی استاندار همدان در صحن شورای اسلامی شهر

 ، اقدامات توسعه  ای شهر
مبتنی بر علم شهرسازی 

و دانش باشد
مدیریت شهری در جانمایی زمین برای اجرای پروژه ها با جدیت وارد شود

هگمتانه، گــــروه خبر همــــدان: معاون عمرانی اســــتاندار 
همــــدان گفت: اقدامات توســــعه  ای شــــهر بایــــد مبتنی 
بــــر علم شهرســــازی و دانش باشــــد در غیــــر این صورت 

مشکلات بعدی را به وجود خواهد آورد.
به گــــزارش هگمتانه، فــــرزاد تیموری در هفتــــادو یکمین 
جلســــه صحن شــــورای شــــهر همدان با بیان اینکه حل 
مشــــکلات مردم از تأکیدات دینی ما است، افزود: شورای 
، شورای تمام شهر اســــت و باید در همه شاخص ها  شهر

نظر داشته باشد.
تیمــــوری بــــا تأکیــــد بــــر اینکــــه در تفکیــــک اراضــــی باید 
کاربری های عمومی نیز لحاظ شــــود، اضافــــه کرد: توجه به 
ســــرانه های عمومی یکی مهمترین مقوله ها در ســــاخت 
و سازهاســــت که در ابتدای سیاست گذاری  در ساخت و 
سازها یکی از مشــــکلات این است که به برخی از مسایل 

و کاربری ها از جمله سرانه های عمومی توجه نمی شود.
به گفته تیموری ســــرانه های عمومــــی ارتقاء زندگی مردم را 
به دنبــــال دارد و زندگی مردم منوط به کاربری های عمومی 
است و این کاربری ها نباید تنها در روی نقشه دیده شود 
بلکه عمــــلا در اجرای طرح ها و ســــاخت وســــازها نیز باید 

لحاظ شده و رعایت شود.
تیموری با اشاره به تدوین طرح جامع شهری و الحاق 680 
هکتار به محدوده شهری همدان، یادآور شد: الحاق 680 
هکتار به محدوده شــــهر همدان باید توســــط مشاورین 
ذیصلاح به عنوان شــــهر جدید مبتنی بــــر معماری ایرانی 

اسلامی طراحی و اجرا شود.
ساخت مسکن مهر در کاربری های عمومی اشتباه  �

بزرگی بود
وی همچنیــــن بــــا انتقــــاد از ســــاخت مســــکن مهــــر در 
کاربری های عمومی، اظهارکرد: این اقدام اشتباه بزرگی بود 
که در بخشــــی از کاربری های عمومی انجام شد که از جمله 
آن می توان به ساخت مســــکن مهر در تپه کوی شمس 
اشــــاره کرد که این قسمت از شــــهر به سمت کوه خورزنه 
ظرفیت خوب گردشــــگری بود و می توانســــت به عنوان 

بزرگ ترین مسیر گردشگری در همدان تعریف شود.
معــــاون عمرانی اســــتاندار همدان با بیــــان اینکه همدان 
نیاز به احداث مجتمع اداری، شهرک بهداشتی درمانی و یا 
باغ ویلا دارد یادآور شــــد: اکنون برای طرح ملی مسکن به 
عنوان بزرگترین پروژه  بعد از انقلاب در کشــــور باید زمین 

تأمین شود.
فرزاد تیموری یکی از مشکلات شهر همدان را عدم توجه 
به تأمین و جانمایی زمین قبل از تعیین پروژه ها برشمرد 
و گفــــت: بیمارســــتان هــــزار تختخوابی که چندین ســــال 
اســــت بودجه دارد به دلیل اینکه زمینی برای آن جانمایی 

نشده بود هنوز احداث نشده است.
وی یادآور شــــد: طرحی که برای بیمارستان هزار تختخوابی 
تصمیم گرفته شــــده یک اقدام شهرسازی و ایجاد جهش 

در توسعه منطقه ای است.
، تأکید کرد:  تیموری با اشاره به جایگاه نظارتی شورای شهر
در تعیین و جانمایــــی زمین برای اجرای پروژه ها شــــورای 
شــــهر و شــــهرداری همدان باید بــــا جدیت ورود داشــــته 

باشند.
وی همچنیــــن با اشــــاره به وظایف کمیســــیون ماده 5، با 
تأکید بر اینکه نباید به این کمیســــیون نــــگاه درآمدزایی 
داشت، افزود: کمیســــیون ماده 5 تأکید دارد که اجرا باید 

در قالب معماری و شهرسازی باشد.
معاون عمرانی اســــتاندار همدان مســــیر پیــــاده راه های 
بوعلــــی و اکباتــــان را یکــــی از بزرگتریــــن پیاده راه های دنیا 
دانست و یادآور شد: این پیاده راه ها در نوع خود بی نظیر 
بوده و ظرفیت بســــیار خوبی برای جاذبه های گردشگری 
همــــدان بــــه شــــمار می آید کــــه متأســــفانه انبــــوه مطب 
پزشــــکان، کلینیک هــــای درمانــــی در پیــــاده راه بوعلی به 

بزرگ ترین معضل شهر در این نقطه تبدیل شده است.
شهرک بهداشــــتی و ســــلامت در کنار بیمارستان  �

هزار تختخوابی ایجاد و مطب پزشکان به این مکان 
منتقل شود

تیموری تأکید کرد: لازم است شهرک بهداشتی و سلامت 
در کنار بیمارســــتان هزار تختخوابی ایجاد شــــود و مطب 
پزشکان به این مکان منتقل شــــود که این امر می تواند، 

گردشگری سلامت را به دنبال داشته باشد.
معــــاون امــــور عمرانی اســــتاندار همــــدان با بیــــان اینکه 
تســــهیل در فرایند صدور پروانه ســــاختمانی از مطالبات 
مردمی است، گفت: شــــهرداری ها باید سامانه هوشمند 
صدور اســــتعلامات را راه اندازی کنند تــــا تعداد مراجعین 
به شــــهرداری کاهــــش یابد و ایــــن موضوع تســــهیل در 
امــــور مردم را نیز به دنبال دارد و شــــهروندان نیز به راحتی 
می تواننــــد در مراحــــل بعدی درخواســــت هایشــــان را در 

کمترین مدت زمان دریافت کنند.
 ضرورت اصلاح فرآیند صدور پروانه های ساختمانی  �

به صورت سیستم محور
فــــرزاد تیموری با اشــــاره بــــه اینکــــه اصلاح فرآینــــد صدور 
پروانه هــــای ســــاختمانی همچنین از تأکیــــدات مدیریت 
ارشــــد استان اســــت، گفت: سیســــتم شــــهرداری باید از 
کارشناس محور به سیستم محور تبدیل شود و تا پایان 
ســــال 1401 باید فرآیند شــــهرداری های ســــطح اســــتان در 
صدور پروانه ساختمانی اصلاح شده باشد و این نیازمند 
حمایت و همکاری شــــورا و شهرداری ها است که با تحقق 
این مهم؛ ســــاماندهی و مدیریت منابع انســــانی هم بهتر 

انجام می شود.
تیموری ایجاد کنارگذر غربی را یکی از اولویت های نخست 
اســــتان در پروژه حمل و نقلی برشمرد و اظهار کرد: در این 
زمینه بخش عمده ای از کار انجام شــــده و عمده ترافیکی 
که به داخل شــــهر همدان وارد می شود به کنار گذر غربی 

باید سوق داده شود.
ایجاد سیســــتم انبوه بر عمومی برای شهر همدان  �

ضروری است
وی با اشــــاره به افزایش روز افزون ترافیک شــــهر همدان 
اظهار کــــرد: ایجــــاد سیســــتم انبوه بر عمومی برای شــــهر 
همــــدان ضروری اســــت و دلیــــل افزایش ترافیک شــــهر 
نبود سیســــتم حمل و نقل انبوه بر است چراکه 50 درصد 
ترددهای شــــهر به سیســــتم انبوه بر و عمومی باید سوق 

داده شود.
جداســــازی فاضــــلاب از رودخانه هــــا بــــا همــــکاری  �

شهرداری و شرکت آب منطقه ای پیگیری و اجرا شود
وی همچنین جداســــازی فاضلاب از رودخانه های شهر را 
از جمله برنامه های استان برشــــمرد و گفت: این موضوع 
در دســــتور کار مــــا قرار گرفته و شــــهرداری و شــــرکت آب 
منطقه ای باید در این زمینه همکاری لازم را با هم داشــــته 

باشند.
تیموری همچنین به بحران کم آبی اشاره کرد و یاد آورشد: 
متعاقب کشور درحال حاضر استان همدان هم با بحران 
آب مواجه اســــت وبرای رفع این بحران، انتقال آب از ســــد 
تالوار به همــــدان به عنوان پــــروژه اولویت دار اســــتان در 

دست اجراست.
طبــــق آمــــار حــــدود 70 درصــــد آب شــــرب مصرفی  �

همدان وارد فاضلاب می شود
وی در ادامــــه با اعــــلام اینکه جداســــازی فاضــــلاب از آب 
رودخانه هــــا در دســــتور کار اســــتان قــــرار گرفته اســــت؛ 
اضافه کرد: طبق آمار بدســــت آمده حــــدود 70 درصد آب 
شــــرب مصرفی همــــدان وارد فاضلاب می شــــود که این 
تهدیدی برای شــــهر و ســــلامت مردم اســــت که با اجرای 
طرح جداسازی فاضلاب از آب رودخانه ها، پساب آن برای 

مصرف صنعت و کشاورزی می تواند استفاده شود.
بــــه گفته تیمــــوری احداث پــــارک 48 هکتــــاری از تکالیف 
شهرداری همدان است و نباید حذف شود چرا که مصوبه 
شورای عالی شهرســــازی را دارد و طبق آن جهت تملک و 
ایجاد این پارک شــــهرداری باید اقــــدام کند که در این طرح 
کمربند 35 متری در نظر گرفته شده است این بسیاری از 

مباحث ترافیکی بلوار ارم را نیز حل خواهد کرد.
 کاوسی امید: مدیریت یکپارچه شهری، راهکار حل  �

مسایل و مشکلات است
شــــورای  مالــــی  و  بودجــــه  برنامــــه،  کمیســــیون  رئیــــس 
شــــهر همــــدان هــــم در این جلســــه خطــــاب بــــه معاون 
، خواستار بازنگری سند  هماهنگی امور عمرانی اســــتاندار
توانمندســــازی در همدان شــــد و اظهار کرد: این سند در 
ســــال 1383 به برکت ســــفر مقام معظم رهبری به استان 

آغاز و سال 1385 اعلام شد که باید به روز شود.
اکبر کاوســــی امید با بیــــان اینکه بنابر گــــزارش حوزه های 
مختلف تنها 20 درصد سند توانمندسازی عملیاتی شده 

اســــت، گفت: 15 درصد از 20 درصد عملیاتی شــــده سند 
توسط شــــهرداری بوده و سایر دستگاه ها به وظایف خود 

عمل نکرده اند.
وی بیان کرد: تعدادی از پروژه ها بر اســــاس سند قبل در 
مناطق توانمندســــازی تعریف شده اســــت که باید به روز 
شــــود؛ ســــکونت 120 هزار نفر از جمعیــــت 600 هزار نفری 

همدان در مناطق توانمندسازی است.
کاوسی امید به شــــروع نهضت مدرسه ســــازی در مناطق 
توانمندسازی اشاره کرد و افزود: متأسفانه این نهضت به 

سرانجام نرسید که تحرک در این حوزه لازم است.
وی با تأکید بر اینکه در حوزه فرهنگی، ورزشی و کارآفرینی 
بایــــد طرح هایی در مناطق توانمندســــازی شــــکل بگیرد، 
تصریح کــــرد: باید طرح هایی طــــی ســــال های 1401 و 1402 

تعریف شود تا بازنگری سند توانمندسازی اتفاق بیافتد.
رئیس کمیســــیون برنامه، بودجه و مالی شــــورای شــــهر 
همــــدان ادامه داد: محــــدوده مربوط به بافت فرســــوده و 
ورودی های شــــهر از موضوعات قابل توجه دیگر اســــت؛ 
، مشاور طرح را آماده کرده اما به  در بحث ورودی های شهر

سرانجام نرسیده است.
کاوسی امید با اشاره به مســــاعدت شورا با مالکان تجاری 
و صنعتــــی در ورودی های شــــهر در صورت به ســــرانجام 
، خاطرنشــــان کرد: این یک فرصت  رسیدن طرح مشــــاور
استثنایی برای مالکان خواهد بود و در این صورت تحولی 

در ورودی های شهر را سال 1401 شاهد خواهیم بود.
وی خواســــتار ســــاماندهی مشاغل مزاحم شــــد و گفت: 
، همــــکاری معاونت  این مهــــم با برنامــــه خوب شــــهردار
هماهنگی امور عمرانی اســــتاندار و دســــتگاه های مرتبط 

باید به سرانجام برسد.
رئیس کمیســــیون برنامه، بودجه و مالی شــــورای شــــهر 
همدان با اشاره به طولانی بودن زمان صدور پروانه در این 
، اظهار کرد: این موضوع یک معضل بوده و در شورا  شــــهر
دائما با آن مواجه هستیم و در همدان این مورد طولانی تر 

از سایر شهرهاست.
کاوســــی امید با بیان اینکه طی سه سال گذشته معاونت 
شهرســــازی پیگیر موضــــوع کاهش زمان صــــدور پروانه 
بوده اما همکاری نظام را در ایــــن خصوص ندیدیم، یادآور 
شد: امید اســــت با حضور مهندس تیموری در معاونت 
هماهنگی امور عمرانی اســــتاندار اتفاق مبارکی در هیأت 

چهار نفره رخ دهد.
وی راهــــکار مســــایلی از جمله صــــدور پروانــــه را مدیریت 
یکپارچــــه شــــهری دانســــت و بیــــان کــــرد: بــــا توجــــه به 
ظرفیت های موجود در مهندس تیموری و تجارب وی در 
بخش های مختلف، یک نظام عملیاتی مشــــترک سالانه 
شما بگیرد و هماهنگی بین دستگاه های خدمات رسانی 

را موجب شود.
رئیس کمیســــیون برنامه، بودجه و مالی شــــورای شــــهر 
همــــدان به مشــــکل ســــرانه های عمومــــی در برخی نقاط 
شهر اشــــاره کرد و افزود: در جنوب شهر با مشکل فضای 
آموزشــــی مواجه هســــتیم و باید در این خصــــوص تدبیر 
کنیم که فقر فرهنگی، آموزشــــی و ورزشــــی در این مناطق 

جبران شود.
کاوســــی امید عمر مدارس موجود در مرکز شهر همدان را 
 70 تا 80 سال دانســــت و تصریح کرد: باید نهضت 

ً
عمدتا

مدرسه ســــازی ادامه یافته و تمام مدارس شهر را نوسازی 
کنیم.
رئیس شورای اسلامی شــــهر همدان: تعامل بین  �

دستگاه ها دور جدیدی از توسعه شهر را رقم می زند
محمود مسگریان رئیس شورای اســــلامی شهر همدان 
نیــــز با بیــــان اینکــــه ایجــــاد هماهنگــــی و همــــکاری بین 
دســــتگاه های ذیربط برای حل مشکلات شهری فرصتی 
مغتنم برای توســــعه کمی و کیفی شهر است، اظهار کرد: 
حضور مهنــــدس تیمــــوری در معاونــــت هماهنگی امور 
عمرانی اســــتاندار با توجه به تجارب علمی و عملی فراوان 
در زمینــــه شهرســــازی و ســــوابق ارزنــــده وی فرصت ذی 

قیمتی بوده و می تواند برای شهر اثرگذار باشد.
وی با تأکید بر اینکه امید اســــت طی چند ســــال پیش رو 
شــــاهد تحول در شــــهر و رفع برخی مشــــکلات و مسایل 
شهری باشــــیم، گفت: از ابتدای حضور مهندس تیموری 
، شــــاهد  در ســــمت معاونــــت امور هماهنگی اســــتاندار
تعامل خوبی بین شهرداری، شورای شهر و این معاونت 

هستیم.
به نقل از روابط عمومی شــــورای اســــلامی شــــهرهمدان؛ 
رئیس شورای اسلامی شــــهر همدان بیان کرد: دلسوزی، 
اخلاص و صداقت وی می تواند همراه با تخصص و تعهد 
در شهر اثرگذار باشــــد. و انتظار میرود همکاریها بیشتر و 

جدی تر باشد


